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Návrh záznamu ze zasedání Rady vlády pro rovné příležitosti žen a mužů (dále jen „Rada“) konané 

dne 21. února 2012 

Místo jednání: Praha, Ministerstvo práce a sociálních věcí, Karlovo nám. 1 (od 15:00 do 17:45 hod.) 

Přítomné členky a členové (zástupkyně a zástupci členek a členů): 

 Jméno Organizace 

1. Mgr. Roman Boček, MBA 
zástup: Ing. Jiří Šlachta 

MZe 

2. PhDr. Marie Čermáková Sociologický ústav AV 

3. Mgr. Jan Dobeš MPSV 

4. Dr. Ing. Jaromír Drábek MPSV 

5. Ing. Zdeňka Fidlerová MF 

6. Ing. Michael Hrbata 
zástup: Mgr. Bronislava Jonitová 

MO 

7. Mgr. Jana Chržová Český svaz žen 

8. PhDr. Martin Jára Liga otevřených mužů 

9. Ing. Michal Koláček 
zástup: JUDr. Pavel Dvořák 

MMR 

10. Rut Kolínská Síť mateřských center 

11. Mgr. Jindřiška Krpálková KOORDONA 

12. Ing. Mgr. Veronika Ludvíková 
zástup: Ing. arch. Pavel Kasík 

MSp 

13. Dana Machátová odbory RHSD 

14. Miachaela Marksová Tominová Asociace pro rovné příležitosti 

15. Ing. Ladislav Němec 
zástup: PaeDr. Jaromír Krejčí 

MŠMT 

16. Mgr. Míla O´Sullivan  Otevřená společnost o.p.s. - ProEquality 

17. Ing. Petr Pavlík, Ph.D FHS UK 

18. Ing. Jaromír Plíšek MZV 

19. Ing. Martin Plíšek MZD 

20. Bc. Helena Skálová Gender Studies 

21. Mgr. Jana Smiggels Kavková Česká ženská lobby 

22. Ing. Jan Srb ČSÚ 

23. Mgr. Monika Šimůnková zmocněnkyně vlády pro lidská práva 

24. PhDr. Iva Šmídová, Ph.D FSS MU 

25. Mgr. Veronika Šprincová Fórum 50% 

26. Mgr. Ondřej Veselský MV 

27. Jan Wiesner 
zástup: JUDr. Stanislav Klimeš 

Zaměstnavatelé RHSD 

 

Omluvené členky a členové: 

 Jméno Organizace 

1. Mgr. Michal Uhl Zastupitelstvo MČ Praha 2 
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Hosté a hostky: 

 Jméno Organizace 

1. PhDr. Eva Ferrarová Ph.D MV – koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

2. PhDr. Hana Frýdová MŠMT – koordinátorka rovných příležitostí žen a 
mužů 

3. Bc. Helena Hronová MPSV – koordinátorka rovných příležitostí žen a 
mužů 

4. Mgr. Bronislava Jonitová MO – koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

5. PhDr. Nora Jurkovičová MZV – koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

6. Ing. Kateřina Laštovičková MSp - koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

7. Mgr. František Nestával MPO – koordinátor rovných příležitostí žen a mužů 

8. PhDr. Kateřina Niklová MF – koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

9. Mgr. Ivana Skuhrovcová MZe – koordinátorka rovných příležitostí žen a mužů 

 

Sekretariát Rady vlády pro rovné příležitosti žen a mužů: 

Mgr. Radan Šafařík, JUDr. Lucia Zachariášová 

Z celkového počtu 28 členek a členů bylo přítomno 25 resp. 27 osob s hlasovacím právem, tj. Rada 

byla schopná se usnášet. 

Ad bod 1 – Úvod, jmenování členek a členů Rady 

J. Drábek se ujal úvodního slova, uvítal členky a členy, kterým byly rozdány jmenovací listiny při 

příchodu na zasedání Rady. J. Drábek rovněž uvítal rezortní koordinátory a koordinátorky rovných 

příležitostí žen a mužů, kteří se jednání účastní jako hosté. Sekretariát Rady následně zjistil usnášení 

schopnost Rady – v době zahájení jednání Rady bylo přítomno 25 členek a členů, resp. jejich zástupců 

a zástupkyň s hlasovacím právem. Rada tedy byla usnášení schopná. J. Drábek dále představil návrh 

formátu jednání Rady. Navrhl, aby jednání Rady bylo rozděleno na dvě části – formální jednání, 

v rámci kterého by byly projednány jednotlivé body programu a následně neformální diskuze, která 

by měla sloužit k otevírání otázek vztahujících se k problematice rovných příležitostí žen a mužů. 

K návrhu nebyly vzneseny námitky.  

Ad bod 2 – Schválení programu zasedání 

J. Drábek představil program zasedání Rady. K návrhu nebyly vzneseny námitky. 

Schválený program: 

Návrh programu jednání – Rada vlády pro rovné příležitosti žen a mužů, 21. února 2012 

1. Úvod  
Jmenování členek a členů Rady  

J. Drábek 

2. Schválení programu zasedání 
J. Drábek 

3. Představení členek a členů Rady  
J. Drábek, J. Dobeš, členky/členové Rady  
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4. Informace k přesunu Rady, jejího 
sekretariátu a agendy na MPSV 

J. Dobeš, diskuse 

5. Plán práce Rady na rok 2012 
L. Zachariášová, diskuse 

6. Jmenování členek/členů výborů a plán 
práce výborů na rok 2012  

J. Drábek, předsedkyně/předsedové výborů, diskuse 

7. Úpravy statutu a jednacího řádu Rady 
J. Dobeš, L. Zachariášová, diskuse 

8. Projekt financovaný Finančními 
mechanismy Norska 

R. Šafařík 

9. Různé 
J. Drábek 

  

Ad bod 3 – Představení členek a členů Rady 

J. Drábek navrhl, aby představení jednotlivých členek a členů Rady proběhlo v rámci jejich vystoupení 

v průběhu zasedání Rady. Požádal proto členy a členky Rady, aby před svým vystoupením představili 

sebe a instituci, za kterou jsou v Radě nominováni. K návrhu nebyly vzneseny námitky. 

Ad bod 4 – Informace k přesunu Rady, jejího sekretariátu a agendy na MPSV 

J. Drábek předal slovo J. Dobešovi, který členky a členy Rady informoval o přesunu Rady, jejího 

sekretariátu a agendy rovných příležitostí žen a mužů z Úřadu vlády na MPSV. Přesun byl uskutečněn 

na základě Dodatku ke koaliční smlouvě ze dne 30. června 2011. Ke schválení přesunu došlo 

usnesením vlády ČR ze dne 23. listopadu č. 876. Sekretariát Rady byl zařazen do Sekce 9 MPSV, kde je 

zřízen referát rovných příležitostí žen a mužů, který zároveň v rámci této sekce úzce spolupracuje 

s oddělením sociálního začleňování. R. Kolínská ocenila sekretariát Rady za jeho dosavadní činnost.  

Ad bod 5 – Plán práce Rady na rok 2012 

J. Drábek požádal L. Zachariášovou, aby představila plán práce, který zároveň členky a členové Rady 

obdrželi jako součást podkladů k zasedání Rady. L. Zachariášová stručně představila jednotlivé body, 

které byly do plánu práce Rady zahrnuty.  

V průběhu projednávání tohoto bodu na jednání Rady dorazili M. Šimůnková a O. Veselský, počet 

přítomných členek a členů a zástupců a zástupkyň s hlasovacím právem tak stoupl na 27. 

J. Drábek přivítal zmocněnkyni vlády pro lidská práva M. Šimůnkovou a uvedl, že agenda rovných 

příležitostí žen a mužů se i po přesunu Rady s činností paní zmocněnkyně prolíná a že zmocněnkyně 

a MPSVje úzce spolupracuje. M. Šimůnková vyjádřila potěšení nad tím, že se Rada schází. Od začátku 

svého působení v pozici zmocněnkyně vlády pro lidská práva usilovala o svolání Rady a připomněla, 

že přestože se Radu svolat nepodařilo, její činnost v rámci agendy rovných příležitostí žen a mužů 

byla intenzivní. M. Šimůnková rovněž ocenila dosavadní spolupráci s  ministrem práce a sociálních 

věcí.  

J. Drábek dále konstatoval, že dva body z plánu práce Rady (znovuustavení výborů Rady a projednání 

jejich plánu práce na rok 2012 a vyhodnocení funkčnosti stávajícího statutu a jednacího řádu Rady) 

jsou obsaženy již v dnešním programu zasedání Rady. R. Kolínská připomněla, že přestože se Rada 
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delší dobu nesešla, její výbory v činnosti pokračovaly a dotázala se, zda zprávy z jednotlivých rezortů 

o jejich činnosti v oblasti rovných příležitostí žen a mužů budou i nadále projednávány na zasedáních 

Rady. J. Drábek konstatoval, že jednotlivé rezorty oslovil dopisem, ve kterém je žádal o poskytnutí 

podkladů k vyhodnocení Priorit a postupů vlády při prosazování rovných příležitostí žen a mužů za rok 

2011 (dále jako „Priority“). L. Zachariášová uvedla, že tyto podklady a informace od rezortů budou 

součástí bodu plánu práce č. 1 projednání a vyhodnocení Priorit a postupů vlády při prosazování 

rovných příležitostí žen a mužů za rok 2011 a projednání Priorit a postupů vlády při prosazování 

rovných příležitostí žen a mužů na rok 2012. M. O´Sullivan se dotázala, zda se bude Rada zabývat 

i vypracováním Strategie rovnosti žen a mužů, kterou Rada v minulosti diskutovala. L. Zachariášová 

uvedla, že s přípravou strategie je počítáno a že strategie by měla být navázána na Priority, které 

by měly sloužit k naplňování cílů strategie. L. Zachariášová dodala, že v loňském roce byla společně 

s Prioritami vládou schválena i základní východiska strategie, na která by měla strategie navazovat. 

Příprava strategie bude s Radou a jednotlivými výbory průběžně konzultována.  

J. Drábek zahájil hlasování o plánu práce Rady: 26 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se (1 člen/ka Rady 

nepřítomen/na během hlasování). Plán práce Rady byl schválen. 

Schválený plán práce Rady na rok 2012 je přílohou č. 1 tohoto záznamu.  

Ad bod 6 – Jmenování členek/členů výborů a plán práce výborů na rok 2012 

J. Drábek uvedl, že doposud při Radě působily čtyři výbory a konstatoval, že sekretariát Rady 

ve spolupráci s jednotlivými předsedkyněmi a předsedy výborů navrhl plán práce výborů a návrh 

nového složení výborů. Návrhy složení a plány práce výborů byly členkám a členům Rady poskytnuty 

jako součást podkladů k dnešnímu zasedání Rady. J. Drábek následně vyzval jednotlivé předsedy 

a předsedkyně, aby stručně okomentovali plány práce obsažené v podkladech. Plány práce 

jednotlivých výborů jsou přílohou č. 2 tohoto záznamu. 

J. Krpálková, předsedkyně Výboru pro prevenci domácího násilí uvedla, že výboru se podařilo 

připravit Národní akční plán prevence domácího násilí na léta 2011 – 2014 (dále jako „NAP“), který 

byl vládou schválen v minulém roce. V letošním roce by se výbor chtěl zaměřit zejména 

na monitorování naplňování NAP. Další klíčovou aktivitou, které by se měl výbor věnovat, je příprava 

druhových standardů pro práci s osobami ohroženými domácím násilím. J. Krpálková dále 

konstatovala, že příští jednání výboru se uskuteční 15. března 2012. 

J. Smiggels Kavková, předsedkyně Výboru pro vyrovnané zastoupení žen a mužů v politice, uvedla, 

že výbor by rád rozšířil svou činnost i na zastoupení žen a mužů v rozhodovacích pozicích obecně 

a z tohoto důvodu navrhuje změnu názvu výboru na Výbor pro vyrovnané zastoupení žen a mužů 

v politice a v rozhodovacích procesech. V souvislosti s rozšířením agendy výboru došlo i k rozšíření 

členské základy výboru. Vedle monitoringu krajských a senátních voleb z pohledu zastoupení žen 

a mužů by klíčovou agendou výboru v tomto roce měla být příprava strategie podpory vyrovnané 

účasti žen a mužů v politice a v rozhodovacích procesech. Výbor by rovněž rád uspořádal seminář 

v Poslanecké sněmovně o nástrojích prosazování vyššího zastoupení žen v rozhodovacích pozicích. 

F. Nestával vznesl dotaz k navrhovanému složení výboru, v tom smyslu, že ve výboru jsou nominováni 

jen čtyři muži a že v rámci tohoto výboru by se mělo usilovat o vyrovnanější zastoupení žen a mužů. 

J. Smiggels Kavková uvedla, že k vyšší míře vyrovnaného zastoupení žen a mužů ve výboru by mělo 

dojít po obdržení nominací od politických stran, za které je do výboru nominována vždy jedna žena 
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a jeden muž. J. Drábek konstatoval, že o vyrovnané zastoupení žen a mužů by mělo být usilováno 

v rámci možností u všech výboru. M. Šimůnková se dotázala, zda by nebylo vhodné pro počet členů 

výborů stanovit určitý limit, který by byl stejný pro všechny výbory. J. Drábek navrhl držet se návrhů 

členských základen tak, jak byly sestaveny ve spolupráci s předsedkyněmi a předsedy jednotlivých 

výborů, přičemž v budoucnu je otázku složení výborů možné dále diskutovat. P. Pavlík upozornil 

na skutečnost, že expertíza je v rámci otázek rovnosti žen a mužů mezi ženami a muži rozložena 

disproporčně a že většinu odbornic a odborníků na tuto problematiku tvoří ženy, což je i důvodem 

jejich vyššího zastoupení v jednotlivých výborech. 

R. Kolínská, předsedkyně Výboru pro sladění pracovního, soukromého a rodinného života, uvedla, 

že ve výboru je rovněž nízké zastoupení mužů, což odráží společenské klima, kdy problémy 

se slaďováním pracovního a soukromého života pociťují ve vyšší míře ženy. R. Kolínská uvedla, 

že hlavním cílem výboru je zlepšení podmínek na trhu práce ve vztahu ke slaďování pracovního 

a soukromého života. Toho by mělo být docíleno podporou stávajících a alternativních služeb péče 

o děti a podporou flexibilních a alternativních forem práce. Dalším tématem, kterému by se chtěl 

výbor věnovat, je sjednocení gesce péče o děti v rámci jednoho ministerstva. Činnost výboru by měla 

rovněž směřovat k pořádání propagačních seminářů k prezentaci konkrétních témat v oblasti 

slaďování pracovního a soukromého života. M. Šimůnková vyjádřila podporu činnosti výboru v oblasti 

sjednocování gescí péče o děti a konstatovala, že právě na problematiku roztříštěnosti péče o děti 

upozorňuje ve svých zprávách i Výbor OSN pro práva dítěte a že i z tohoto důvodu by bylo vhodné 

na tuto problematiku zaměřit zvýšenou pozornost. 

P. Pavlík, předseda Výboru pro institucionální zabezpečení rovných příležitostí žen a mužů, uvedl, že 

výbor se nejprve zaměří na revizi současné situace ve vztahu k předchozím podnětům výboru. Výbor 

by se rovněž chtěl věnovat monitoringu plnění čl. 20 směrnice Evropského parlamentu a Rady 

2006/54/ES týkající se subjektů v oblasti rovného zacházení. Výbor by se dále chtěl zaměřit 

na zhodnocení činnosti ČSÚ v oblasti sběru genderových statistik a případně navrhnout podnět Radě, 

co v této oblasti zlepšit. P. Pavlík rovněž uvedl, že k výraznější obměně členské základny nebyl důvod, 

protože výbor v minulosti pracoval aktivně. J. Srb, zastupující ČSÚ, konstatoval, že jakékoli náměty 

ze strany výboru na rozšíření sběru statistik v oblasti rovnosti žen a mužů ČSÚ uvítá. Zároveň 

připomněl, že rolí ČSÚ není statistiky vyrábět, nýbrž je sbírat a shromažďovat. 

J. Drábek po ukončení diskuze k plánům práce výborů nechal hlasovat o návrhu usnesení v tomto 

znění: 

Rada vlády pro rovné příležitosti žen a mužů 

I. bere na vědomí plány práce výborů na rok 2012 a návrhy jejich nového složení; 

II. navrhuje předsedovi rozšíření názvu a agendy Výboru pro vyrovnané zastoupení žen a mužů 

v politice o otázky týkající se zastoupení žen v rozhodovacích pozicích. 

O tomto usnesení proběhlo hlasování: 27 pro, 0 proti, 0 se zdržel/a. Usnesení bylo přijato. 

Ad bod 7 – Úpravy statutu a jednacího řádu Rady 

J. Drábek předal slovo L. Zachariášové, aby představila návrh změn statutu a jednacího řádu Rady 

a upozornil, že změny statutu Rady schvaluje vláda a změny jednacího řádu schvaluje Rada samotná. 
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L. Zachariášová konstatovala, že návrhy změn statutu a jednacího řádu jsou součástí podkladů 

k zasedání Rady a byly členkám a členům Rady rozeslány společně s pozvánkou. Následně návrhy 

na změny statutu a jednacího řádu představila. J. Drábek následně navrhl, aby bylo při označování 

pracovníků a pracovnic ministerstev zabývajících se agendou rovnosti žen a mužů používáno českého 

názvu např. rezortní koordinátoři a koordinátorky rovných příležitostí žen a mužů.   

J. Plíšek, zástupce MZV, vznesl dotaz, zda je obsažení klauzule o vztažení mužských tvarů i na ženy 

do statutu Rady nutné a zda toto vztažení nevyplývá samo o sobě z obecných vlastností českého 

jazyka. J. Drábek konstatoval, že přiměřenost používání ženských a mužských tvarů by měla být 

jedním z témat, která by se měla Rada diskutovat, a doplnil, že v rámci různých norem je k této 

problematice přistupováno různě. M. Šimůnková uvedla, že se domnívá, že postačí uvedení této 

klauzule v jednacím řádu Rady, protože statut Rady na jednací řád Rady přímo odkazuje 

ve svém čl. 11. Zároveň konstatovala, že pokud by byl v navrhované podobě statut schválen, pak 

by se tento statut dostal do nerovné pozice vůči statutům ostatních poradních orgánů vlády, kde tato 

klauzule obsažena není. P. Pavlík uvedl, že předchozí Rada schválila podnět Výboru pro institucionální 

zabezpečení rovných příležitostí žen a mužů, který právě navrhoval úpravu statutů poradních orgánů 

vlády ve smyslu navrhované klauzule o vztažení mužských rodů i na ženy. Zároveň dodal, že tato 

klauzule by se neměla brát čistě jako technická záležitost, ale jako otázka s velkým symbolickým 

významem, neboť český jazyk používáním maskulinních tvarů znepřítomňuje ženy a právě Rada 

by měla otázky spojené se symbolickou rovinou používání jazyka reflektovat. J. Smiggels Kavková 

rovněž zdůraznila symbolickou hodnotu této klauzule a konstatovala, že již v této podobě se jedná 

o jakýsi kompromisní návrh a že ona osobně by uvítala používání obou tvarů v rámci celého statutu 

a jednacího řadu. V následné diskuzi bylo rovněž poukázáno na nejednotnost názorů i v rámci Ústavu 

pro jazyk český na problematiku používání generického maskulina. J. Drábek shrnul proběhlou diskuzi 

a vyslovil názor, že by bylo vhodné pokračovat v předchozím přístupu Rady a její názor respektovat. 

Rovněž vyjádřil názor, že v případě statutu Rady vlády pro rovné příležitosti žen a mužů má zahrnutí 

klauzule o vztažení mužských tvarů i na ženy symbolický smysl, ale že tato klauzule by neměla být 

vnucována ostatním poradním orgánům vlády. J. Drábek zároveň doporučil Výboru pro institucionální 

zabezpečení rovných příležitostí žen a mužů, aby vstoupil v komunikaci s Ústavem pro jazyk český 

a vyžádal si odborné jazykové posudku pro další diskuzi. J. Drábek navrhl, aby Rada doporučila změnu 

statutu obsahující i zahrnutí výše uvedené klauzule a aby o otázce používání mužských a ženských 

tvarů byla nadále věnována pozornost na půdě Výboru pro institucionální zabezpečení rovných 

příležitostí žen a mužů. 

J. Drábek zahájil hlasování o návrhu změn jednacího řádu Rady v tomto znění:  

Rada vlády pro rovné příležitosti žen a mužů 

schvaluje změny jednacího řádu Rady ve znění obsaženém v příloze tohoto usnesení. 

O tomto usnesení proběhlo hlasování: 26 pro, 0 proti, 0 se zdržel/a (1 člen/ka nepřítomen/na během 

hlasování). Usnesení bylo přijato. 

Jednací řád s vyznačenými přijatými změnami je přílohou č. 3 tohoto záznamu. 

J. Drábek následně přednesl návrh usnesení o změně statutu Rady. M. Šimůnková navrhla, aby bylo 

hlasováno zvlášť o obsažení klauzule o vztažení mužských tvarů na ženy a zvlášť o ostatních změnách 
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statutu. J. Drábek nechal hlasovat o následujícím usnesení o změnách statutu bez obsažení klauzule 

o vztažení mužských tvarů na ženy.  

Rada vlády pro rovné příležitosti žen a mužů 

pověřuje předsedu, aby předložil vládě návrh změn statutu Rady dle předloženého materiálu. 

O tomto návrhu proběhlo hlasování: 23 pro, 0 proti, 2 se zdrželi (2 členové/ky nepřítomni/ny během 

hlasování). Návrh byl přijat. 

J. Drábek zahájil hlasování zvlášť o zahrnutí klauzule o vztažení mužských tvarů na ženy do čl. 1 

statutu Rady.  

O tomto návrhu proběhlo hlasování: 16 pro, 0 proti, 9 se zdržel/a (2 členové/ky nepřítomni/ny během 

hlasování). Návrh byl přijat. 

Rada schválila návrh usnesení v následujícím znění, přičemž obsažení klauzule o vztažení mužských 

tvarů na ženy v čl. 1 bude součástí navrhovaných změn statutu Rady. 

J. Drábek doplnil, že konečné rozhodnutí o změně statutu učiní vláda, kterou bude o průběhu diskuze 

a hlasování ke změně statutu na zasedání Rady informovat. 

Ad bod 8 – Projekt financovaný Finančními mechanismy Norska 

R. Šafařík členky a členy Rady informoval o projektu s názvem Prevence domácího násilí a násilí 

založeného na pohlaví a rovnost žen a mužů v praxi, který by měl být financován z Finančních 

mechanismů Norska. Projekt má dva hlavní cíle – prevenci a redukci domácího násilí a zlepšení 

možností slaďování pracovního a soukromého života. P. Pavlík se dotázal, proč byly vybrány právě 

tyto oblasti, když na problematiku slaďování pracovního a soukromého života jsou zaměřeny 

Evropské strukturální fondy (dále jako „ESF“) a zároveň v oblasti rovných příležitostí žen a mužů 

existuje mnoho otázek, které není možné z ESF pokrýt (např. zastoupení žen ve vedoucích pozicích) 

a na které je obtížnější získat finanční prostředky. L. Zachariášová uvedla, že projekt vychází 

z Memoranda o porozumění, které bylo vyjednáno mezi českou a norskou stranu a právě z těchto 

jednání vyplynuly oba cíle, na nichž byla shodou v rámci obou partnerů. R. Šafařík doplnil, že zvolení 

těchto dvou cílů pro projekt MPSV neznamená, že v rámci programu určenému nestátním 

neziskovým organizacím došlo k výběru stejných cílů. Oblasti podpory z programu pro nestátní 

neziskové organizace jsou širší a zahrnují i témata, které není možné financovat z ESF. M. Šimůnková 

dále doplnila, že ke konečnému výběru témat došlo na ÚV pod jejím vedením a že výběr témat byl 

diskutován též s poradci pana premiéra tak, aby byl respektován jeho názor v této věci. Vzhledem 

k náročnosti celé přípravné fáze projektu je dle M. Šimůnkové úspěchem samotná realizace tohoto 

projektu. 

Ad bod 9 – Různé 

J. Drábek uvedl poslední bod programu zasedání Rady, do kterého se již před jednáním Rady 

přihlásila V. Šprincová. V. Šprincová představila organizaci Fórum 50 % a jeho aktivity zaměřené 

na vyšší zastoupení žen v politice v souvislosti s letošními senátními a krajskými volbami. Fórum 50 % 
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chystá před krajskými a senátními volbami kontaktní a mediální kampaň, která by voliče a voličky 

motivovala k udělování preferenčních hlasů ženám či volbě žen v případě senátních voleb. 

J. Smiggels Kavková navrhla, aby se Rada na svém příštím zasedání věnovala tématu porodnictví 

a konstatovala, že touto problematikou se v posledních měsících ve velké míře zabývá Česká ženská 

lobby, která sdružuje mimo jiné i porodní asistentky. Zároveň dodala, že na MZd k tomuto tématu 

vzniká pracovní skupina. M. Šimůnková tento návrh podpořila a uvedla, že je členkou této pracovní 

skupiny vzniklé na MZd. M. Plíšek, zástupce MZd, uvedl, že vzniklá pracovní skupina by měla sloužit 

jako platforma pro diskuzi obou stran – porodních asistentek a lékařské veřejnosti, jejichž názory 

se v současnosti na řadu otázek spojených s porodnictvím rozcházejí. M. Plíšek rovněž připomněl, 

že se jedná o rozsáhlou problematiku a že otázkami svobody žen vybrat si místo porodu se zabýval 

Evropský soudní dvůr. Zároveň podpořil návrh, aby se tomuto tématu Rada věnovala a na příští 

jednání navrhl pozvat zástupce MZd, který se na činnosti pracovní skupiny podílí. J. Drábek 

konstatoval, že by byl rád, kdyby byla Rada o výstupech činnosti pracovní skupiny v budoucnu 

informována. M. Šimůnková členky a členy Rady informovala o skutečnosti, že v pátek 17. února 

2012 Rada vlády pro lidská práva schválila podnět svého Výboru proti mučení, který vyzývá k tomu, 

aby se vláda ČR zabývala mechanismem odškodnění nezákonně sterilizovaných žen. 

J. Drábek poděkoval za příspěvky v rámci bodu různé, poděkoval členkám a členům Rady za jejich 

účast na zasedání a navrhl otevřít neformální diskuzi. Zároveň uvedl, že příští zasedání Rady 

se uskuteční pravděpodobně během dubna nebo května.  

V rámci neformální diskuze členky a členové Rady diskutovali zejména o možnostech zřizování tzv. 

dětských skupin v rámci jednotlivých rezortů. J. Drábek v této souvislosti požádal J. Dobeše, aby byla 

uspořádána schůzka rezortů se zástupci a zástupkyněmi MPSV, kteří se na vzniku dětské skupiny 

na MPSV podíleli. Neformální diskuze se vedla i o problematice jazyka ve vztahu k rovnosti žen 

a mužů. Na závěr se členky a členové Rady shodli, že i pro příští zasedání by bylo vhodné zachovat 

formát rozdělný na formální část k projednání bodů programu a neformální část k diskuzi nad dalšími 

otázkami. 

Seznam úkolů a závěrů plynoucích ze zasedání Rady: 

1. Předložit vládě návrh změn statutu Rady tak, jak byly projednány na zasedání Rady 

(zodpovídá: předseda Rady J. Drábek, termín: květen 2012); 

2. Jmenovat členky a členy výborů Rady ve složení projednaném Radou (zodpovídá: předseda 

Rady J. Drábek, termín: nejbližší zasedání jednotlivých výborů); 

3. Zabývat se návrhem na rozšíření sběru statistik členěných dle pohlaví pro ČSÚ (zodpovídá: 

předseda Výboru pro institucionální zabezpečení rovných příležitostí žen a mužů P. Pavlík, 

termín: nejbližší zasedání výboru); 

4. V návaznosti na navržené změny statutu se zabývat vyžádáním odborných stanovisek Ústavu 

pro jazyk český a nezávislých lingvistek a lingvistů na otázku používání mužských a ženských 

tvarů slov (zodpovídá: předseda Výboru pro institucionální zabezpečení rovných příležitostí 

žen a mužů P. Pavlík, termín: nejbližší zasedání výboru); 

5. Na příští zasedání Rady pozvat zástupce MZd za účelem informování o dosavadní činnosti 

a výstupech pracovní skupiny zřízené k problematice porodnictví (zodpovídá: sekretariát 

Rady – J. Dobeš, termín: příští zasedání Rady); 
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6. Zorganizovat pracovní jednání rezortních koordinátorů a koordinátorek rovných příležitostí 

žen a mužů, zástupců a zástupkyň MPSV a dalších za účelem diskuze o možnostech zřizování 

dětských skupin na jednotlivých rezortech a možnostech financování zaměstnanců 

a zaměstnankyň zabezpečujících jejich provoz (zodpovídá: sekretariát Rady – J. Dobeš, 

termín: příští zasedání Rady). 

V Praze dne 28. února 2012. 

Zapsal: Mgr. Radan Šafařík 

 

Schválil: 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Dr. Ing. Jaromír Drábek, předseda Rady 

Zasláno všem členům a členkám Rady a ostatním přítomným. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


